

Brøndby, den 24. oktober 2025

Referat af Bestyrelsesmøde i DanskHåndbold Øst

23. oktober 2025, kl. 17.30 – 21.00 i Mødelokale Anja Andersen, Idrættens Hus 13, 2605 Brøndby. Mødet blev indledt med spisning.

Deltagere: Troels Hansen, Gitte Dahl, Mette Hvidemose, Michael Svendsen, Helgi Hallsson-Elhauge, Ditte Pfeiffer (Repræsentant for BU), Jacob L. Olsen, Stefan Nordlund, Foreningskonsulent Benny Salling og Regionschef Søren Rasmussen (referent).

Turneringschef Søren Petersen deltog på dagsordenens punkt 0.

Afbud: Randi Alban

Dagsorden

Punkt 1 (O)

Orientering omkring planlægningen af turneringen

Søren P. og Søren R. præsenterede overblik over holdtilmelding, og orienterede omkring planlægningen af vinterturneringen 2025/26.

Der var bl.a. lidt ekstra fokus på U18 rækken og den dialog der har været med flere foreninger i den forbindelse.

Orienteringen blev taget til efterretning

Punkt 1 (B)

Godkendelse af dagsordenen

Forventning under punkt 9.1 er forkert, og der er ikke udsendt skriftlig status, hvorfor dette tages mundtligt.

Dagsordenen godkendt med ovenstående tilføjelse

Punkt 2 (B)

Godkendelse af seneste referat

Referatet godkendt uden bemærkninger.

Mette Hvidemose blev præsenteret, og bestyrelsen præsenterede sig selv, da dette var hendes første bestyrelsesmøde.

Punkt 3 (O) Lukkede punkter

Intet at føre til referat.

Punkt 4 (D/B) Indstillinger og behandlinger heraf

4.1 Indstilling om rammerne for deltagelse i regionale aktiviteter for udvalgsmedlemmer og administrative medarbejdere (B)

SR præsenterede kort den fremsendte indstilling, som efterfølgende var til debat.

Indstillingen blev godkendt, dog med den tilføjelse at der maksimalt kan gives lov til et kursus pr. person pr. udvalgsår. SR udarbejder denne tilføjelse, og endelig vedtagen formulering er medsendt dette referat.

Punkt 5 (O) Økonomi – Orientering, opfølgning og tilsyn

5.1 Orientering omkring Budget 2026

Regionschefen forklarede og motiverede den fremsendte tidsplan, og understregede hvornår de enkelte udvalgsformænd, har mulighed for at give deres input i processen.

Den indstillede tidsplan blev taget til efterretning, og SR lovede at forsøge at skaffe lidt ekstra tid før aflevering til økonomicentret

Punkt 6 (O) Orientering fra regionschefen, samt foreningskonsulenter

Regionschefens skriftlige orientering var udsendt i forvejen, og blev kort uddybet mundtligt.

Foreningskonsulenternes status:

Benny orienterede med udgangspunkt i mail udsendt d.d., omkring skabelon til samværspolitik, samt guide til leve & samværsregler.

Begge orienteringer taget til efterretning, og bestyrelsen besluttede at der skal laves et FB-opslag for at gøre opmærksom på, at regionen gerne rådgiver omkring samværsregler og – politik mv.

Punkt 7 (O) Orientering fra formanden

TH har deltaget i 100-års jubilæums reception i HVI Himmelev, hvilket var en festlig dag.

Der har været afholdt et teams møde med det resterende uddannelsesudvalg, på baggrund af Michael V. Knudsens udmelding om at stoppe som formand med øjeblikkelig virkning. TH foreslår bestyrelsen, at Torben Schou Malmros indsættes som formand for udvalget, og at Lars B. Hansen repræsenterer DanskHåndbold Øst i det nationale udvalg.

TH har modtaget en henvendelse omkring afbud til en U9 kamp med gebyr til følge. Henvendelsen er besvaret, og er givet videre til TU.

Bestyrelsen gav sin opbakning til at TH arbejder videre med den skitserede plan for konstituering af uddannelsesudvalget, og den resterende orientering blev taget til efterretning.

Punkt 8 (O) Orientering om arbejdet i DanskHåndbold Øst og nationale udvalg

8.1 Turneringsudvalg

- TU er bekymret for udeblivelser i turneringskampe afviklet på Bornholm. Dette gav en større debat i bestyrelsen omkring årsager og ansvar.

TU og administrationen fik til opgave at lave et oplæg på denne problemstilling, og der er igangsat en undersøgelse i forhold til begrundelser og initiativer der kan gøre det lettere at få gennemført kampprogrammet på Bornholm.

Desuden efterspørger bestyrelsen en orientering om hvilke initiativer og handlingsplaner der følges i vores arbejde med håndbolden på Bornholm. Regionschefen forbereder dette til kommende bestyrelsesmøde.

- Der er tanker i det nationale TU om at udvide antallet af spillere på holdkortene i 2. division fra 12 til 14. SN efterspurgte en holdning i bestyrelsen på dette område, da han selv er splittet, og der kom mange argumenter for og imod.

Turneringsudvalget modtog input fra bestyrelsen i Øst, og forventer at stille forslag om at afprøve forøgelsen af holdkortspillere i 2. division som en test i den kommende sæson, for at blive klogere på oplevede fordele og ulemper.

8.2 Dommerudvalg

- Har brugt en del tid nationalt på uenighed omkring aftaler og regler i de tre vestlige regioner.
- Vi har måtte aflyse GM1 kurser på grund af for få tilmeldte, og vi er udfordret på den indgående pipeline.
- Der arbejdes med retningslinjer for habilitet for dommere, og et ønske om at gøre det ens nationalt. HHE rundsender til TU, UU, BU og Talent for at høre deres holdning.

Regionschefen udsender Retningslinjerne for habilitet sammen med nærværende referat.

8.3 Talentudvalget

- MS har til mødet fremsendt en indstilling om at optage John Stilling-Laursen til udvalget. Han er påtænkt en central rolle omkring at følge drengesiden tæt, mens Dennis Jensen følger pigesiden.
- Stor bekymring over manglende deltagelse i Talentsystemet fra Øst.
- Samtidig arbejder MS på en struktur for bedre opsamling af "late bloomers" fra mindre miljøer i 2. og 3. lag i Øst.

Talentudvalgets indstilling af John Stilling-Laursen blev godkendt.

8.4 Børneudvalget

- Har ikke afholdt udvalgsmøde siden sidste bestyrelsesmøde.
- Har arbejdet særskilt med udvalgets strategiske retningslinjer for det kommende udvalgsår.
- Har måtte pause to test i børnehåndbolden omkring tre halvlege og boldstørrelse.

- Har brugt data til at sikre den "rigtige" holdtilmelding på baggrund af afviklede niveaustævner.

8.5 Ungeudvalget

- Der er planlagt en kampagne omkring streaming, som lige nu er under udarbejdelse i kommunikationsafdelingen.
- Den 10. januar 2026 samles alle ungeudvalgsmedlemmer på tværs af landet, til et samlet møde, for at sætte fælles retning og inspirere på tværs.

8.6 Uddannelsesudvalg

- Der er afholdt et teams møde.

8.7 Arrangementsudvalg

- Ingen orientering da der ikke har været afholdt møde i udvalget.

Udvalgsorienteringer blev taget til efterretning.

Punkt 9 (O)

Opfølgning/status på projektarbejdet

9.1 Projekt Kamptilbud

SR gav en status på Projekt Kamptilbud og informerede om, hvor vi er på nuværende tidspunkt.

De fire børnetest flyttes fra Projekt Kamptilbud til afvikling under BU i samarbejde med Udv. Afdelingen efter aftale med BU-formanden. Turneringsforsøget i U18 i ungereggi forbliver i Projektet Kamptilbud og beskrivelse af dette projekt udarbejdes.

Der indkaldes snarest muligt til et styregruppemøde omkring Projekt Kamptilbud, til afvikling i november.

9.2 Foreningsfestival 2026

Der har været afviklet et projektmøde, med fokus på idegenerering. Festivalen forventes af blive afviklet lørdag den 21. marts 2026 – forhåbentligt i Tune, fra kl. 10–16.

Orienteringen taget til efterretning af bestyrelsen med opbakning fra bestyrelsen til det ønskede budget for projektet. Datoen og lokation er efterfølgende blevet 14. marts 2026 i Viby, Sjælland hos Tema Ramsø.

9.3 Work Shop om kvinder i Øst

Dato er planlagt til 27. november 2025, og der udsendes en invitation snarest.

Opbakning fra bestyrelsen til ovenstående.

Punkt 10

Eventuelt

TH orienterede om deltagelse i Get2Sport håndboldskole i Albertslund.

Mødet afsluttet kl. 20.44.

DanskHåndbold Øst

Troels Hansen
Formand

/

Søren Rasmussen
Regionschef